
Vastaus aloitteeseen Inkeroisten jäähallin käytöstä kesä aikana sisäliikuntatilana 

9104/00.05.01/2025 

  

Liikunta- ja kulttuurilautakunta 11.03.2025 § 27 

      

Valmistelija: liikuntapäällikkö Teemu Mäkipaakkanen, puh. 020 615 
8228, teemu.makipaakkanen(at)kouvola.fi 

AaKoo-Juniorit ry:n aloite Inkeroisten jäähallin käytöstä kesä 
aikana sisäliikuntatilana 
 
”Esitämme että Inkeroisten jäähallin kesäkäytöstä sisäliikuntatilana 
tehtäisiin pysyvä käytäntö, aikana jolloin hallissa ei ole jäätä.  

Tämä tarjoaisi uusia mahdollisuuksia sisäliikunnalle ja tukisi 
monipuolisesti paikallisten urheiluseurojen ja liikkujien tarpeita. Samalla 
kaupungilla olisi mahdollista saada lisätuloja jäähallin käyttövuokrista.  

Anjala Inkeroinen alueella ei ole kunnollista joukkuelajeihin tai isommille 
ryhmille soveltuvaa sisäliikuntatilaa ollut sen jälkeen, kun koulut 
Anjalasta ja Inkeroisista purettiin. Lisäksi tietääksemme rullakiekkoon 
soveltuvaa sisäliikuntatilaa ei ole koko kaupungissa.  

Kaukalo soveltuu sellaisenaan harrastusliikunnan järjestämiseen 
useissa lajeissa mm: futsal, sähly/salibandy, rullakiekko, voimistelu ja 
pienillä lisävarusteluilla esimerkiksi sulkapallo, tennis, koripallo.  

Viime kesäisen kokeilun perusteella uskomme, että käyttö voisi jonkun 
verran lisääntyä, mikäli käyttö mahdollisuus tiedostettaisiin hyvissä 
ajoin. Esimerkiksi viime kesänä rullakiekosta kiinnostuneita oli 
tietojemme mukaan jonkin verran ympäri kaupunkia, mutta sopivia 
ryhmiä ei vaan saatu enää kasaan, kun tieto käyttö mahdollisuudesta 
tuli vasta huhtikuun lopussa.  

Toivomme, että lautakunta ottaa aloitteemme käsiteltäväksi. Olemme 
valmiita osallistumaan keskusteluihin ja antamaan lisätietoja tarpeen 
mukaan”.  

Asian valmistelun tausta  

Inkeroisten jäähallin kesävuorot kesälle 2024 toteutettiin kokeiluna 
AaKoon aloitteesta ja vuorohaku avattiin varattavaksi 30.4.2024. 
Inkeroisten jäähalliin oli mahdollista varata vuoroja touko-heinäkuulle 
2024. Inkeroisten jäähallin kesäkäytöstä lähetettiin alueen kaikille ulko- 
sekä sisäliikuntaseuroille tietoa ja mahdollisuus varata tilaa. Vuorot 
myönnettiin varausjärjestyksessä arkisin klo 8.00–21.00 ja 
viikonloppuisin klo 13.00–17.00. Vuorojen varaajina olivat AaKoo juniorit 
sekä AaKoo edustus. 



Varatuista harjoitusvuoroista saatiin tuloja 1105 €, lisäksi jäähallissa 
järjestettiin yksi tapahtuma, josta saatiin tuloja 1230 €. Vuoroja oli 
ka/viikko 4–5 h, jotka olivat suurimmaksi osaksi 1 h/vuoro.  

Kesäaikana seuroilla on pitkä kesätauko, jolloin jääharjoituksia ei pidetä 
ja kesäharjoittelu tapahtuu pääsääntöisesti ulkona tai kaupungin muissa 
sisäliikuntapaikoissa seuroilta saatujen tietojen mukaan.  

Liikuntapalveluiden esitys aloitteeseen  

Viime vuoden kesäkäytön perusteella liikuntapalveluiden esityksenä on, 
että Tehtaanmäen koulun liikuntasali olisi auki kesällä 2025, joka 
palvelisi yksittäisiä vuoroja ja niiden käyttöön liittyvissä asioissa 
paremmin (mm. sählyn peluu, koripallo, sulkapallo) kuten aloitteessakin 
mainittiin. Anjala-Inkeroinen alueelle valmistuu Inkeroisten 
monitoimitalo, jossa tulee olemaan liikuntahalli palvellen joukkuelajeja 
tai isompia ryhmiä myös kesäisin.  

Lisätietoja: liikuntapäällikkö Teemu Mäkipaakkanen, puh. 020 615 8228, 
teemu.makipaakkanen(at)kouvola.fi 

Sivistysjohtajan ehdotus: 

Liikunta- ja kulttuurilautakunta päättää antaa AaKoo-Juniorit ry:lle edellä 
olevan vastauksen aloitteeseen Inkeroisten jäähallin käytöstä kesä 
aikana sisäliikuntatilana. 

Asian käsittely: 

Keskustelun aikana jäsen Henna Hovi teki esityksen: 

”Liikunta- ja kulttuurilautakunta päättää, että Inkeroisten jäähallin 
kesäkäytöstä sisäliikuntatilana tehdään pysyvä käytäntö aikana, jolloin 
hallissa ei ole jäätä. 

Perustelut: 

• Inkeroisten alueella ei ole ollut kunnollista sisäliikuntatilaa 
joukkuelajeille tai suuremmille ryhmille koulujen purkamisen jälkeen. 

• Jäähallin kesäkäyttö tarjoaa monipuolisia liikuntamahdollisuuksia 
paikallisille urheiluseuroille ja liikkujille. 

• Viime kesän kokeilun perusteella käyttöä oli, ja tiedottamalla ajoissa 
käyttöastetta voidaan kasvattaa. 

• Kesäkäytöstä syntyvät vuokratulot tukisivat kaupungin 
liikuntapalveluita. 

• Rullakiekkoon soveltuvia sisäliikuntatiloja ei ole muualla 
kaupungissa. 

Liikunta- ja kulttuurilautakunta linjaa, että kesäkäytön vakiinnuttamiseksi 
vuorohaku haetaan samalla aikataululla kuin muutkin kesävuorohaut.” 



Jäsenet Tomi Immonen ja Päivi Sippula kannattivat esitystä. 

Puheenjohtaja totesi, että asiasta on suoritettava äänestys, koska oli 
tehty pohjaehdotuksesta poikkeava kannatettu esitys. Ne, jotka 
kannattavat sivistysjohtajan ehdotusta äänestävät JAA ja ne, jotka 
kannattavat Henna Hovin muutosesitystä äänestävät EI. Puheenjohtaja 
esitti äänestystavaksi nimenhuutoa. 

Liikunta- ja kulttuurilautakunta hyväksyi äänestysesityksen ja -tavan 
yksimielisesti.  

Suoritettiin äänestys, jossa ei annettu yhtään JAA-ääntä ja 13 EI-ääntä 
(Ahola, Hasu, Hovi, Immonen, Lavonen, Lehmusmetsä, Lonka, Pilli-
Sihvola, Ranta, Seppälä, Sippula, Tähtinen, Uuttala). 

Puheenjohtaja totesi Henna Hovin muutosesityksen tulleen 
hyväksytyksi. 

Liikunta- ja kulttuurilautakunnan päätös: 

Liikunta- ja kulttuurilautakunta päätti, että Inkeroisten jäähallin 
kesäkäytöstä sisäliikuntatilana tehdään pysyvä käytäntö aikana, jolloin 
hallissa ei ole jäätä. 

Perustelut: 

• Inkeroisten alueella ei ole ollut kunnollista sisäliikuntatilaa 
joukkuelajeille tai suuremmille ryhmille koulujen purkamisen jälkeen. 

• Jäähallin kesäkäyttö tarjoaa monipuolisia liikuntamahdollisuuksia 
paikallisille urheiluseuroille ja liikkujille. 

• Viime kesän kokeilun perusteella käyttöä oli, ja tiedottamalla ajoissa 
käyttöastetta voidaan kasvattaa. 

• Kesäkäytöstä syntyvät vuokratulot tukisivat kaupungin 
liikuntapalveluita. 

• Rullakiekkoon soveltuvia sisäliikuntatiloja ei ole muualla 
kaupungissa. 

Liikunta- ja kulttuurilautakunta linjaa, että kesäkäytön vakiinnuttamiseksi 
vuorohaku haetaan samalla aikataululla kuin muutkin kesävuorohaut. 
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